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Dansk Told & Skatteforbund Side 1 (11)
Hjalmar Brantings Plads 8
Postboks 2507
2100 København Ø

Hovedbestyrelsesreferat
HB-referat nr.  15/2007 28. november 2007

Ekstraordinært hovedbestyrelsesmøde onsdag den 14. november 2007, kl. 13.00 - 18.00 på
Hotel Scandic, Vester Søgade 6, København V.

Dagsorden: 1.   Velkomst
2.   Lønpolitik
3.   Flekstid og arbejdstid
4.   Forflyttelser til KC/BC
5.   Etablering af SAC
6.   Aftaleforhandlingerne 2008
7    Hjalmar Brantings Plads - renovering
8.   Kongres 2008
9. . Hovedbestyrelsens mødekalender 2008
10. Gensidig information
11. Økonomi

Deltagere: Jørn Rise      Forbundsformand
Marianne S. Nielsen Næstformand
Gert Ingo Leander Næstformand
Hans Kurt Larsen Chefkredsen
Jens Norlund DTS Hovedcentret m.v.
Poul Stensbek Pedersen DTS Nordjylland
Nini Teisen DTS Nordjylland
Svend Erik Mikkelsen DTS Midtjylland
Charlotte Rosdahl Schou DTS Midtjylland
Kim Jensen DTS Sydjylland-Fyn
Tina Iversen DTS Sydjylland-Fyn
Lene Höilund Jensen DTS Midt- og Sydsjælland
Kim Theil Møllmann DTS Midt- og Sydsjælland
Jan Magnusson DTS Nordsjælland-København
Peter Hansen DTS Nordsjælland-København
Henning Rasmussen DTS Nordsjælland-København

Erik Tindgard Lauridsen Sekretariatsleder
Ole Pedersen Redaktør
Merete Keller Berdiin Faglig sekretær
Anette Albrechtsen Faglig sekretær
Jan Nørner Faglig sekretær
Connie Mortensen Faglig sekretær
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1.   Velkomst

Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til det ekstraordinære
hovedbestyrelsesmøde, som blev afholdt for at behandle de punkter på
dagsordenen, der på grund af tidsnød ikke nåede at blive behandlet på det
ordinære møde den 6. november 2007.

Der var afbud fra Poul K. Rasmussen, DTS Hovedcentret m.v. Der var
ikke mødt suppleant.

2.   Lønpolitik

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om det aktuelle stade på for-
handlingerne mellem HR i SKAT og personaleorganisationerne om en ny
lønpolitik.

Forhandlingerne har været kendetegnet af, at man løbende har drøftet en
række elementer, der skal indgå i lønpolitikken, men endnu ikke haft en
forhandling, der tager udgangspunkt i et samlet forslag til en ny lønpoli-
tik. Derfor vil Dansk Told & Skatteforbund nu på baggrund af de forskel-
lige elementer, der er forhandlet, udarbejde et samlet oplæg til en ny
lønpolitik i SKAT.

Hovedbestyrelsen gav mandag til de fortsatte forhandlinger om en
ny lønpolitik i SKAT.

3.   Flekstid og arbejdstid

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om forhandlingerne om en ny
flekstidsaftale i SKAT. Forhandlingsforløbet nærmer sig nu sin afslut-
ning - og der tegner til et tilfredsstillende resultat.

Der mangler endnu at få nogle detaljer på plads - bl.a. skal HR i SKAT
udarbejde et “sidepapir”, der præciserer elementer i aftalen og dermed
kan anvendes som et fortolkningsbidrag, så alle kan behandles lige.

Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse af indholdet i udkastet til den
nye flekstidsaftale. Herunder også om behovet for en egentlig arbejds-
tidsaftale i SKAT. Hovedbestyrelsen har tidligere peget på behovet for en
sådan arbejdstidsaftale, men drøftede revurdering af denne holdning -
bl.a. set i lyset af det, der nu tegner til at blive indholdet i den nye
flekstidsaftale.

Hovedbestyrelsen gav mandat til indgåelse af en ny flekstidsaftale -
og besluttede, at forbundets arbejdstidsudvalg hurtigt skal vurdere
på behovet for indgåelse af en egentlig arbejdstidsaftale i SKAT.

4.   Forflyttelser til KC/BC
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Faglig sekretær Merete Keller Berdiin orienterede om udviklingen i de
anlagte restssager. Her er der nu modtaget svarskrift fra SKAT - et
svarskrift, der som forventet modsiger alle forbundets påstande. 

I forhold til de medlemmer, som i maj 2008 fysisk skal forflyttes til
Kundecentret i Hjørring, er der igangsat en proces ved advokaten om-
kring udarbejdelse af forbehold, så forbundet sikrer de medlemmer, der
er omfattet af suspensionsaftalen, bedst muligt. Spørgsmålet om suspen-
sionsaftale drøftes stadig mellem advokaterne.

I forbindelse med den endelige indgåelse af suspensionsaftalen skal der
ske en identificering af navnene på de medlemmer, som kan komme i
betragtning til at blive omfattet af aftalen. Dette vil ske via et spørgeske-
ma på forbundets hjemmeside, der kan afdække de forskellige problema-
tikker i forbindelse med forflyttelse.

Forbundets advokat har udarbejdet en klage til Folketingets Ombuds-
mand vedrørende en række konkrete problemstillinger vedrørende de
gennemførte forflyttelser, som advokaten har vurderet ikke var egnet til
en egentlig retssag. Der er endnu ikke modtaget svar fra Ombudsmanden.

5.   Etablering af SAC

Der har været afholdt møde i referencegruppen vedrørende SAC -
SKATs Administrative Center - den 17. oktober 2007. På mødet blev der
givet en status om arbejdet.

Det er besluttet at etablere 11 enheder (Aalborg 1, Herning 2, Roskilde 2
og Østbanegade 6).

Den 10. oktober 2007 er syv ledere indplaceret, heraf en med ansvar for
to enheder (Roskilde). De resterende tre stillinger (Herning 2 og Aalborg
1) er slået op internt med ansøgningsfrist den 25. oktober 2007.

Der er den 12. oktober 2007 indmeldt navne fra de fem samarbejder og
HR på de medarbejdere, der forventes indplaceret i SAC. Indmeldingen
er sket med navn, opgaveskemaer med nuværende opgaver samt særlige
bemærkninger om fx ønsker om en bestemt placering organisatorisk
og/eller fysisk.

Udgangspunktet er at de fleste medarbejdere fysisk skal arbejde samme
sted som i dag. Der har været en første drøftelse og tilslutning til dette
udgangspunkt i samarbejder og hovedcentret. Særlig problemstilling om
Ballerup, som ikke skal anvendes som blivende SAC-enhed.

SAC er dimensioneret med 218 årsværk ved etableringen. Det indmeldte
antal årsværk er lavere. Forskellen skyldes, at nogle opgaver har været
nødlidende med vakante stillinger, dels at der er en vis sivning fra
opgaven, idet nogle medarbejdere benytter lejligheden til at gå på pensio-
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nen eller at skifte arbejde, fx til motoropgaven. Når lederne har fået det
fornødne overblik over opgaven, skal de vurdere, om der indenfor deres
opgaveområde er de fornødne ressourcer. I modsat fald kan der i begræn-
set fald slås stillinger op internt. Dimensioneringen evalueres i maj 2008.

Det er aftalt, at der indkaldes til møde i referencegruppen i november og
december, når der efter SAC-projektets vurdering er behov for drøftelse i
referencegruppen. Derudover er det aftalt at der afvikles en workshop om
uddannelse for at drøfte organiseringen af uddannelsesområdet. Det er
aftalt, at forbundet kommer med input forud for afviklingen af workshop.
Hovedcentret har lovet at udsende beskrivelse af opgaver på udviklings-
delen af HR.

Det er efterfølgende aftalt med hovedcentret, at der kan ske drøftelse,
hvis forbundet modtager tilbagemeldinger om uhensigtsmæssigheder i
forbindelse med bemandingen af SAC. Det er tilkendegivet at
tryghedsaftalens intentioner indarbejdes i beslutningerne vedrørende
SAC.

6.   Aftaleforhandlingerne 2008

CO II afholdt ekstraordinært repræsentantskabsmøde den 14. november
2007, hvor kravene til aftale- og overenskomstforhandlingerne i 2008
blev godkendt.

Kravene skal nu koordineres i SKAF´s interne udvalg med de øvrige
centralorganisationer i SKAF - inden de sende videre til CFU, som
foretager den endelige koordinering i december 2007.

7.   Hjalmar Brantings Plads - renovering

Forbundsformand Jørn Rise gav en status på ombygningen af forbundets
hus på Hjalmar Brantings Plads.

Jørn Rise og sekretariatsleder Erik Tindgard Lauridsen afholdt byggemø-
de med byggerådgiveren og hovedentreprenøren den 13. november 2007,
hvor mangelliste vedrørende byggeriet blev gennemgået.

Der vil skulle etableres ny belysning over bjælkerne i mødelokalet samt
arbejdsbelysning over mødebordet. 

Hovedbestyrelsen godkendte denne ekstraudgift.

Mulighederne for at få bygget det nuværende mødebord om, så alle
deltagerne i hovedbestyrelsesmødet fremover kan sidde omkring bordet,
vil blive undersøgt.

I kontorerne på 1. sal har der været flytning af nogle reoler på grund af
etablering af en ny gennemgang mellem kontorerne. For at få en hen-
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sigtsmæssig disponering af reolerne fremover - samt etablering af et lille
mødebord i Connie Mortenses og Jan Nørners kontor - vil der være en
ekstraudgift på 30.000 til møbler.

Hovedbestyrelsen godkendte denne ekstraudgift.

I forbindelse med mødelokalet på 2. sal vil der komme en mindre eks-
traudgift til nyt køleskab og ny opvaskemaskine. Samtidig er vinen ved
husets sydvendte facade gravet op for skåne den nyrenoverede facade.
Der vil endvidere skulle etableres noget udendørs belysning i forbindelse
med indgangen.

Hovedbestyrelsen godkendte disse ekstraudgifter.

Sammenfattende konkluderede Jørn Rise, at den bistand byggerådgiveren
har ydet i forbindelse med byggeprojektet ikke har været tilfredsstillende
- men at ombygningen snart er tilendebragt og kvaliteten af håndværker-
nes arbejde er meget tilfredsstillende.

8.   Kongres 2008

Dansk Told & Skatteforbunds næste ordinære kongres afholdes den 8. og
9. oktober 2008 på Hotel Nyborg Strand.

Det forventes, at kongressen åbner den 8. oktober 2008 kl. 10.00 - og
slutter med frokost den 9. oktober.

Forud for kongressen vil der være hovedbestyrelsesmøde den 7. oktober
2008.

Kongressen foreslås afviklet med følgende dagsorden:

1) Mødet åbnes
2) Vedtagelse af mødets dagsorden samt forretningsorden
3) Valg af mødets tillidsmænd
4) Registrering af stemmeberettigede
5) Hovedbestyrelsens beretning
6) Indkomne forslag
7) Regnskab for 2005, 2006 og 2007
8) Budget for 2009, 2010 og 2011
9) Regnskaber for Dansk Told & Skatteforbunds Fælleslegat
10) Valg af formand
11) Valg af næstformand
12) Valg af 2 revisorer og 2 revisorsuppleanter
13) Valg af legatbestyrelse samt revisor
14) Mødet afsluttes

Hovedbestyrelsen havde en indledende drøftelse omkring afviklingen af
kongressen - herunder mulige indstillinger til valg som dirigenter og
mødets sekretærer.
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Det skal samtidig overvejes, om forbundets nuværende vedtægter er
dækkende - eller om der er behov for redaktionelle eller mere gennemgå-
ende ændringer af forbundets vedtægter.

Eventuelle forslag til behandling på kongressen bør behandles på hoved-
bestyrelsens møde i juni 2008.

9.   Hovedbestyrelsens mødekalender 2008

Hovedbestyrelsen drøftede mødekalender for 2008 - herunder afstemning
af mødetidspunkterne med de planlagte møder i SKATs Hovedsamar-
bejdsudvalg. Der planlægges på den baggrund følgende ordinære hoved-
bestyrelsesmøder i 2008:

21.-22. januar
13. februar
11. marts
24. april
14. maj
10.-11. juni
26. august
30. september
7. oktober
4. november
9.-10. december

Mødet i januar 2008 foreslås at blive et to-dagsmøde, hvor arbejdsformen
i hovedbestyrelsen bliver behandlet.

10. Gensidig information

Forbundsformand Jørn Rise orienterede bl.a. om følgende:

• Forbundet har fået henvendelse fra en instruktør i SKAT, som ønsker at
sige fra som underviser, hvis den nye fleksaftale forringer forholdene for
instruktørerne.

• Forbundets sekretariat havde sendt henvendelse ud til de lokale afde-
lingsformænd angående lister med medlemmer, som PFA Pension har
behov for i forbindelse med overgangen. Der havde været utilfredshed
med den valgte fremgangsmåde - som derfor blev ændret - men Jørn Rise
konstaterede, at uanset hvilken form man havde valgt at anvende, så ville
nogen være kritiske, da det bl.a. betyder pålæggelse af en arbejdsopga-
ver. Intentionen havde dog været at hjælpe PFA Pension - og derved de
medlemmer, der i forbindelse med skifte skal overgå til PFA.

• Der har været en sag omkring indplacering under Ny Løn for fuldmæg-
tige, der er blevet færdig med fuldmægtiguddannelsen - navnlig fuld-
mægtige, der i forbindelse med optagelse på uddannelsen har foretaget
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personalelinieskift. Denne sag er nu på vej til at blive løst i dialog med
HR i SKAT. Det undersøges, om der tilsvarende kan være medlemmer
med kommunal baggrund, der er omfattet af samme problemstilling.
Målet er at sikre, at ingen bliver snydt i forbindelse med indplaceringen.

• Forbundet har modtaget en mail fra et medlem, der er utilfreds med
karierremulighederne og lønnen i SKAT.

• Der afholdes møde med forbundets advokat og tre medlemmer, som
tidligere var chefer, men som er blevet alternativt indplaceret i SKAT.

• Der var møde i Budgetudvalget under SKATs Hovedsamarbejdsudvalg
(HSU-B) den 13. november 2008, hvor der bl.a. blev drøftet dimensio-
neringen af enhederne i SKAT.

I tilknytning til Jørn Rises orientering fra mødet havde hovedbestyrelsen
en bred debat om indsats og ressourcer i SKAT.

• Næstformand i Chefkredsen, Gert Kamp Jensen, har ansøgt forbundet
om et tilskud til kredsens afholdelse af et møde for ledere på Sjælland. 

Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundet giver et tilskud på 30.000
kr. til mødet.

• Der er fordelt løntillæg i forbundets sekretariat. Samlet har alle medar-
bejdere i sekretariatet udvist god fleksibilitet, og der er fordelt 11.000 kr.
til hver. Der resterer 32.000 kr. fra årets pulje, som er afsat til et projekt i
forbindelse med etablering af et nyt arkiv.

• SKATs ledelse har et ønske om, at tillæg til tillidsrepræsentanter ikke
skal indgå i den nye lønpolitik for SKAT. Som tidligere besluttet i
forbundet, skal der være en drøftelse omkring den fremtidige honorering
af forbundets tillidsrepræsentanter på kongressen i 2008. Det foreslås
derfor, at spørgsmålet sættes på dagsordenen på hovedbestyrelsens møde
i januar 2008.

• Der har været en henvendelse til forbundet om medlemmernes tilknyt-
ningsforhold i forbindelse med etablering af en afdeling af Inddrivelses-
centret ved Skattecenter Grenaa. Principielt vil medlemmerne høre under
Hovedcenterafdelingen - men i det omfang, der er gensidig interesse for
det, kan der naturligvis etableres et praktisk samarbejde med lokalafde-
lingen i Grenaa. De lokale forhold skal derfor undersøges nærmere.

• I forbindelse med forberedelserne til forbundets kongres i 2008, bør der
være generelle overvejelser omkring perspektiverne for forbundets
fremtid.

• Der afholdes møde i SKATs Forfremmelsesnævn den 21. november
2007.

• Der har været bestyrelsesmøde i Tjenestemændenes Forsikring - det går
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godt for selskabet.

• Forbundsformand Jørn Rise er blevet inviteret som gæst til
HK/Kommunals sektorkongres i januar 2008.

• Forbundets inddrivelsesudvalg afholder møde den 15. november 2007.
Inddrivelsesudvalgets formand Mogens Osted vil foreslå, at der etableres
et særligt telefonnummer til inddrivelsen i SKAT, når området flyttes fra
Kundecentrene.

• Forbundets toldudvalg har været i pressen i forbindelse med, at der ikke
føres kontrol ved den dansk-tyske landegrænse i lygtetændingstiden.

• Jørn Rise deltager i december i præsidiemøde i UFE, hvor der bl.a. skal
drøftes rammer for en pressekonference på toldområdet.

• Forbundet har modtaget udkast til et opslag om medarbejdere til opga-
ven med e-indkomst.

• ToldSkat Museet har anmodet om et tilskud til afholdelse af et møde
med lederne af de nordiske toldmuseer - et arrangement, der går på skift
mellem museerne.

Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundet yder et tilskud på 4.000
kr. til mødet.

Kim Jensen, DTS Sydjylland-Fyn, og medlem af forbundets arbejdsmil-
jøudvalg, orienterede om, at arbejdsmiljøudvalget vil orientere HSU-A
om resultatet af forbundets arbejdsmiljøundersøgelse på det møde den
23. november 2007.

Næstformand Gert Ingo Leander orienterede om, at der er overvejelser
igang omkring ankesøjlens fremtid bl.a. på grund af det begrænsede
klageantal på skatteområdet.

Faglig sekretær Anette Albrechtsen orienterede om, at FTF har indkaldt
til et møde den 11. december 2007 omkring diplomuddannelse for
tillidsrepræsentanter. En uddannelse, der eventuelt kan være relevant
som videreuddannelse for forbundets tillidsrepræsentanter og hoved-
bestyrelsesmedlemmer.

Hovedbestyrelsen besluttede derfor, at Svend Erik Mikkelsen også
deltager i dette møde.

Hans Kurt Larsen, Chefkredsen, orienterede om, at der nu er kommet
tilbagemeldinger på 360 grader-målingen på de forskellige ledelsesni-
veauer, og der nu arbejdes videre på grundlag af disse tilbagemeldinger.
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Poul Stensbek Pedersen, DTS Nordjylland, henviste til, at der i forbindel-
se med den ordinære kongres i 2008 kun skal vælges én næstformand i
forbundet, men at det måske kunne være relevant at videreføre ordningen
med to næstformænd.

Spørgsmålet vil indgå i overvejelserne omkring eventuelle ændringer af
forbundets vedtægter på kongressen i 2008.

Kim Jensen, DTS Sydjylland-Fyn, pegede på, at skatterevisorer, der er
blevet færdig i år - og derved har fået en lønfremgang - har fået modreg-
net eventuelle pac mac tillæg i denne lønstigning.

Faglig sekretær Jan Nørner understregede, at forbundet har gjort HR i
SKAT opmærksom på, at man ikke er enig i denne fremgangsmåde.

Jan Magnusson, DTS Nordsjælland-København, henviste til, at der
blandt de nyudnævnte specialkonsulenter er en fuldmægtig, som risikerer
en lønnedgang.

Udgangspunktet er naturligvis, at ingen må gå ned i løn i forbindelse med
en forfremmelse, og forbundsformand Jørn Rise opfordrede derfor, at
konkrete eksempler herpå indsendes til sekretariatet.

Kim Theil Møllmann, DTS Midt- og Sydsjælland, underrettede om, at
der er problemer omkring at nå de compliance-sager, der skal være
færdig inden 1. december 2007.

11. Økonomi

Sekretariatsleder Erik Tindgard Lauridsen orienterede om regnskabso-
versigten pr. 31. oktober 2007, som udviser et realiseret overskud på
3.398.660 kr. mod et budgetteret overskud på kr. 1.505.500 kr.

Dokumentation for kontingentoverførslerne til de regionale fællesafdelin-
ger, Hovedcenterafdelingen og Chefkredsen vil fremover blive sendt til
hovedbestyrelsesmedlemmerne samt kassererne.

Lene Höilund Jensen, DTS Midt- og Sydsjælland, udtrykte ønske om, at
de regionale fællesafdelinger fremover i stedet får 20 kr. pr. medlem
konkret opgjort henholdsvis den 1. januar og 1. juli.

Hovedbestyrelsen vil tage stilling til dette spørgsmål på mødet i
december 2007.

Forbundet har fået tilbud på to nye kopimaskiner/farveprintere, som vil
betyde en besparelse på driften. Den samlede udgift for de to maskiner er
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99.503 kr.

Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundet anskaffer disse to nye
kopimaskiner.

Forsikringsagenturforeningens Afdeling G har sat huset på Natravnevej i
Marielyst til salg for 1.295.000 kr.

En foreløbig analyse af ind- og udbetalinger til Forenede Gruppeliv i
2007 tyder på, at der også i 2008 vil komme en bonusudbetaling på
forbundets gruppelivsordning.

Jørn Rise Ole Pedersen

Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 3. december 2007

Jørn Rise Marianne S. Nielsen

Gert Ingo Leander Hans Kurt Larsen

Jens Norlund Poul K. Rasmussen

Poul Stensbek Pedersen Nini Teisen

Svend Erik Mikkelsen Charlotte Rosdahl Schou

Kim Jensen Tina Iversen

Lene Höilund Jensen Kim Theil Møllmann

Jan Magnusson Peter Hansen
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Henning Rasmussen


